



What do I need to know if my child is expelled?

Parent/carer information

ဖဲတၢ်မ့ၢ်ထုးထီၣ်ကွံာ်ယဖိလၢက့ၢ်အခါ, ယလိၣ်မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်.

မိၢ်ပၢ်, ပုၤကျိၤထွဲကဟုကယၢ်တၢ်အဂီၢ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤ

တၢ်ထုးထီၣ်ကွံာ်လၢက့ၢ်ဖဲတၢ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်ထုးထီၣ်ကွံာ်လၢက့ၢ်ဖဲတၢ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်, တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဂ့ၢ်ဖိအခိၣ်အန့ၢ် တဖၣ်တဲ ဘၣ်က့ၢ်ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ဟး ထီၣ်လၢက့ၢ် ဒီးတဘၣ်ဟဲက့ၢ်လၢဘၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုးထီၣ် ကွံာ်လၢက့ၢ်မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အ ခိၣ်အမ့ၢ်တခါလီၤ. တၢ် ထးဂီၢ်ထးဘၣ်န့ၣ် တၢ်ကြးမၤအီၤလၢတၢ်ကဆိၣ်ထွဲန့ၣ်တခါဒီးတၢ်မၤတၢ်ဆၢတၢ်လၢတၢ်ကနီၣ်ဟးထီၣ်ကွံာ် အီၤလၢက့ၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

က့ၢ်ခိၣ်တဖၣ်နီၣ်ဟးထီၣ်ကွံာ်က့ၢ်ဖဲတဖၣ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်ခဲမံၤအဂီၢ်သ့လီၤ-

- က့ၢ်ဖဲအံၤန့ၣ်ဖျါထီၣ်အတၢ်သကံာ်ပဝး လၢအကဲ တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အခိၣ်အမ့ၢ်ဒီးတၢ်ရဲၣ် လီၤကျဲၤလီၤ တဖၣ်လၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢ အဝဲသ့ၣ်အသ ကံာ်ပဝးန့ၣ်တမၤ တၢ်အခါ န့ၣ်လီၤ.
- က့ၢ်ဖဲတဖၣ်အသးန့ၣ်တလၢကွံာ် ၁၇ နံၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ဆူအဖီခိၣ်ဒီးတဖၣ်ယုၢ်လၢတၢ် မၤလိမၤဒီး အပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

က့ၢ်ခိၣ်တဖၣ်ကဆိၣ်ကမိၣ်ထီၣ်ယုၢ်ဘၣ်ဃးမ့ၢ် က့ၢ်အံၤဆိၣ်ထွဲတၢ်လံၤန့ၣ်လီၤအဝဲသ့ၣ် အတၢ်မၤလိမၤဒီးအပူၤဒဲလဲၣ်, ဒွဲးယုၢ်တၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်သးလၢညါတ ချး အမၤတၢ်ဆၢတၢ်လၢကဒုးဟးထီၣ်က့ၢ်ဖဲအခါ န့ၣ်လီၤ.

တချးတၢ်ထုးထီၣ်ကွံာ်လၢက့ၢ်ကဲထီၣ်န့ၣ်, က့ၢ်ခိၣ်အံၤကဆဲးကျိးန့ၣ်ဒီးဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လီၤ အဝဲသ့ၣ်ဆိၣ်ကမိၣ်ထီၣ်တၢ်ကထုးကွံာ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကထုးထီၣ်ဟ့ၣ် တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ အလံာ်ကွဲးအသးတဘၣ်လၢ အစံးတၢ်အိၣ်သးအိၣ်လၢအထုးထီၣ်က့ၢ်ဖဲ လၢက့ၢ်ဒီး ကကွဲးန့ၣ်ဒီးန့ၣ်ဆူတၢ်အိၣ် ဖျိၣ်တခါလၢ တၢ်ကဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ တဖၣ်ဒီးကတိၤဘၣ် ဃးဖဲအဝဲသ့ၣ်ထုးကွံာ် န့ၣ်လီၤအလီၤခဲ တၢ်မနုၤကကဲထီၣ် လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. နဟဲကိး [ပုၤဆိၣ်ထွဲတၢ်ဂ့ၢ်](#) ယုၢ်ဒီးန့ၣ်ဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အလီၤ န့ၣ်သ့လီၤ. ပုၤဆိၣ်ထွဲတၢ်ဂ့ၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်တမ့ၢ်န့ၣ်ဒီးသးတၢ်တူၢ်ဘၣ်ပလၢဘၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်စုထံးခိၣ် ထံးတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်န့ၣ်သ့လီၤ.

ဖဲတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါအလံာ်ကွဲးတဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤဝဲအလီၤခဲ, နကအိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢက တီၢ်တၢ်ထီၣ်က့ၢ်န့ၣ်သီလၢတၢ်ကဟ့ၣ်တၢ်ခါဆၢတခါဆူက့ၢ်ယုၢ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်မနုၤအ ယိၣ်န့ၣ်အံၤတၢ်တကြးထုးကွံာ်အီၤလၢက့ၢ်ဘၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. က့ၢ်ခိၣ်ကသ့ဝဲဒၣ်တၢ်စံးဆၢဒိ တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲ ဒီးအတၢ်မၤတၢ်ဆၢတၢ် အကျိၤအကျဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲယဖိတၢ်မ့ၢ်နီၣ်ဟးထီၣ်လၢက့ၢ်အခါတၢ်မနုၤက ကဲထီၣ်အသးလဲၣ်.

က့ၢ်ခိၣ်ဒီးပုၤန့ၣ်တၢ်, တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အခိၣ်အ န့ၢ်တဖၣ်ကဆၢတၢ်သကံာ်တပူၤဃီလၢ မ့ၢ်က့ၢ်ဖဲ တဂၤတၢ်ကဒုးဟးကွံာ်အီၤလၢက့ၢ်ခါ န့ၣ်လီၤ. ဖဲ တၢ်ဆၢတၢ်လီၤလၢတၢ်ကဒုးဟး ထီၣ်ကွံာ်က့ၢ်ဖဲ တဂၤလၢက့ၢ်လၢ ၂၄ နံၣ်ရဲၣ်အတီၢ်ပုၤ, က့ၢ်ခိၣ်က ဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါက့ၢ်ဖဲဒီး အဝဲသ့ၣ်အဖီအပၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ် ပုၤကျိၤထွဲကဟုကယၢ်တၢ်တဖၣ်ဒီးဒုးသ့ၣ်ညါ NSW တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဝဲကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲန့ၣ်အံၤအသးအိၣ်ဝဲဒၣ် ၁၇ နံၣ်ဆူအဖီလၢန့ၣ်ဒီးတၢ်ဒုးဟးထီၣ်ကွံာ်အီၤလၢ က့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ် လၢအဝဲသ့ၣ်အသကံာ်ပဝးအယိ, က့ၢ်ခိၣ်ကဘၣ်ယုၢ်န့ၣ်အီၤဒီးက့ၢ်အသီတဖျါမ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဆီလီၤဟံးလီၤလၢအဂၤလၢအကမၤလိၤဘၣ် တၢ်ဆူညါလၢက့ၢ်အန့ၢ်အသီ ၁၅ သီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲန့ၣ်အံၤအသးမ့ၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ် ၁၇ နံၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ဆူအဖီခိၣ်န့ၣ်, န့ၣ်ဒီးန့ၣ်ကြးကွံာ်ယုၢ်တၢ်ဟ့ၣ် ထၢတဖၣ်လၢတၢ် ကမၤလိၤတၢ်ဆူညါမ့ၢ်တမ့ၢ်ဒီယီၤဆူတၢ်ဖဲတၢ်မၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤလၢက့ၢ် အအိၣ်သ့မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

န့ၣ်န့ၣ်အီၤထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မနုၤကဲထီၣ်တ့ၢ်အသးလဲၣ်ဒီး လၢမနုၤအယိလဲၣ်လၢက့ၢ်အအိၣ်သ့လီၤ. က့ၢ်ကြးရဲၣ်ပုၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်ဆၢ တၢ်တခါလၢလၢအလီၤခဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလၢအကဲထီၣ်အသးဒီးဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ထုးထီၣ် ဟ့ၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ကထုးကွံာ်လၢက့ၢ်အလံာ်တဘၣ်အခါဘၣ်မၤမနုၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယသကွံာ်ကညးထီၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လၢက့ၢ် အဂီၢ်တခါသ့ခါ.

မ့ၢ်, ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်န့ၣ်လၢက့ၢ်ခိၣ်ဒီးပုၤန့ၣ်တၢ်, တၢ်ကူၣ်ဘၣ် ကူၣ်သ့အခိၣ်အန့ၢ်မၤဘၣ်တၢ်ဆၢ တၢ်လၢ အတတီတကြးမ့ၢ်တမ့ၢ်တလူၤဟံးမၤထွဲတၢ်ဖဲ တၢ်မၤအကျိၤအကွံာ်လၢအဘၣ် တဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ကွံာ်ဘၣ် [တၢ်သကွံာ်ကညးထီၣ်တၢ်တီၤမၤစၢၤ တခါတက့ၢ်](#).

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ထွဲဒီး [တၢ်ကတိၤခဲးတၢ်လၢန့ၣ်ဖိ အဂီၢ်](#)န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးပ [က့ၢ်အပူၤတဝၢတၢ်ဘျါတဖၣ်](#) လၢအရဲၣ်လီၤဟံးကျိၤကွံာ်လၢတၢ်ကဆဲးကျိးဒီး က့ၢ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်ကမၤတၢ်ကဒုးကဒုၣ်တခါဒဲလဲၣ်.

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ဃး ဒီးတၢ်ဒုးဟးထီၣ်ကွံာ်လၢက့ၢ်, တၢ်ဆၢတၢ် တဖၣ် လၢတၢ်မၤအီၤမ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢတၢ် ဟ့ၣ်အီၤအဂီၢ်ဝဲသးစူၤကွံာ်ဘၣ် ပုၤယဲၤသ့န့ၣ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်လၢအမ့ၢ် [တၢ်မၤတၢ်ကဒုးကဒုၣ်တခါ](#) တက့ၢ်.

လီၤတဲစိအတၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲး တၢ်မၤ

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးဆဲးကျိးက့ၢ်ဒီးလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤယုၢ်ဒီးအဲး ကလဲးကျိၣ်န့ၣ်ကိးဘၣ်လီၤတဲစိတၢ် ကတိၤကျိးထံအတၢ် မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ တဖၣ်လၢ 131 450, တဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၣ် ကျိၣ်လၢန့ၣ်လိၣ်ဘၣ်အီၤဒီးယုၢ်န့ၣ် ပုၤတူၢ်လိၣ်လီ တဲစိလၢကကိးန့ၣ်ဒီးန့ၣ်က့ၢ်တက့ၢ်. ပုၤတူၢ်လိၣ်လီတဲစိတၢ်ကိးကမၤန့ၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံ တၢ်တဂၤလၢလီၤတဲစိအလီၤ လၢတၢ်ကမၤစၢၤန့ၣ်ယုၢ်ဒီး နတၢ်တဲသကိး တၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ် မၤတခါအံၤအဂီၢ်တၢ်တယုၢ်ဒီးအပူၤဘၣ်.